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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

7 
Ugedag: Tirsdag  Dato: 23.5.2023 Fra 17.00 Til 21.00 

Mødested: Søgården Brørup 

Deltagere: Charlotte Fyhn Milland, Frederik Lynge Vognsen, Linda Askjær Madsen, Michelle Holm 

Lorentsen, Søren Skøtt, Tanja Bønlykke Staun, Annemette Hansen, Gitte Poder, elevrepræsentanter Lasse 

(8b) og Freya (8b) og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere: 

Evt. fraværende: Susanne Østbjerg Kargo 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

Dagsorden: 
Indgået post:  

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Nyt fra formand/næstformand 

Til orientering 

 - 

3. Nyt fra elevrådet 

Til orientering 

 Elevrådsrepræsentanter fortæller om sidste skoledag. Alt forløb godt og det er 

elevrådsrepræsentanternes indtryk, at det var en god og underholdende dag for alle. 

Repræsentanter for elevrådet fra 7.  og 8. årgang har deltaget i temadag med elevråds – og 

ungerådsrepræsentanter fra andre skoler i kommunen. Temaet var Trivsel og stærke fællesskaber. 

Der er afholdt elevrådsmøde den 28/4. Lasse og Freya orienterer. 

• Elevrådet har evalueret skolefesten. Der var tilfredshed med programmet og afviklingen af 

festen. Der er følgende ideer og forslag til næste års skolefest: 

- Elevproduceret skuespil/optræden i stedet for underholdning udefra. 

- Diskotek to steder – et for de yngre elever og et for de ældre elever. Elever kan stå for 

diskoteket 

- Forslag til andre aktiviteter: Aktiviteter a la dengang vi havde cirkusworkshop, gys og 

gru rum 

• Elevrådet har drøftet udvalgte resultater. Elevrådet konstaterer at der er forholdsvis lidt 

mobning på skolen og er optaget af, hvordan mobning kan stoppes, når det forekommer.   

Elevrådet er orienteret om at klasselærerne inden sommerferien vil drøfte resultaterne fra 

egen klasse med deres elever. Hvis der er trivselsproblematikker i en klasse, som der skal 

tages hånd om, laver klasselærere sammen med klassen en handleplan, hvor det beskrives, 

hvad man vil iværksætte af tiltag, så trivslen fremmes.   

Klassens forældre orienteres om resultater af trivselsmåling og hvad der er fokus på, når 

der holdes forældremøde i starten af det nye skoleår 

• Elevrådet har drøftet hvordan vi kan få engageret de yngste elever i elevrådsarbejdet. De 

ældste elever vil i kommende skoleår stå for møder med elevrådsrepræsentanter i 

indskolingen. 

4.  Nyt fra skolen 

Til orientering 

 • Elever fra Vorbasse Skole har deltaget i Peers Festival. Vil blive omtalt i nyhedsbrev. 

• Læring gennem leg. Der er orienteret om hvilke projekter der er i gang pt. – Lilla 

Storcenter (Projekt i indskolingen) og trivselsprojekt (7. årgang) 

• Udvalgte elever på Vorbasse Skole afprøver i løbet af det næste år et system kaldet 

Bubbles. Bubbles-systemet er et hjælpemiddel til børn med koncentrationsbesvær, som 

giver eleven evnen til kunne fokusere og koncentrere sig bedre i forbindelse med 

klasseundervisning. 
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5. Skoleårets planlægning 

Der orienteres om kommende skoleårs planlægning – herunder skemaer for kommende skoleår.  

Til orientering, drøftelse og godkendelse 

 Skoleleder orienterede om status på kommende skoleårs planlægning. Opgavefordeling er 

overstået og udkast til skemaer er lavet. Skolebestyrelsen har haft udkast til skemaer til 

gennemsyn og har godkendt. 

Der vil i løbet af 1-2 uger blive udsendt nyhedsbrev, hvor der orienteres om kommende skoleår – 

herunder hvem der skal varetage klasselæreropgaver i de forskellige klasser. 

6.  Årsberetning 

Formand fremlægger udkast til årsberetningen. 

Til drøftelse og godkendelse 

 Formand for skolebestyrelsen Søren Skøtt præsenterede udkast til årsberetning. Indholdet er 

godkendt af den øvrige bestyrelse.  

7.  Resultater af strukturanalyser 

Kommunalbestyrelsen har det seneste halve år undersøgt, hvordan man fortsat sikrer høj service 

indenfor de økonomiske rammer med særligt fokus på skoleområdet, plejecentre, de kommunale 

bygninger samt kommunens administration.  

Strukturforslagene indgår som en del af den politiske forhandling frem mod budgetvedtagelsen for 

det kommende år i efteråret 2023. Resultaterne er således ikke vedtaget på nuværende tidspunkt. 

Analysernes resultater er nu offentliggjort: https://www.billund.dk/analyser/ 

Til orientering og drøftelse 

 Skoleleder gennemgik resultaterne af strukturanalysen på skoleområdet for bestyrelsen med afsæt 

i præsentationsmateriale, som kan ses her: https://www.billund.dk/analyser/ 

8. Den digitale skole 

Drøftelse med afsæt i nedenstående temaer.  

Hvordan kan skole og forældre bedst hjælpe børn til at få gode digitale vaner, så de kan begå sig 

sikkert i den digitale verden?  

- Digital dannelse i skolen. Hvordan arbejdes der med det? Hvordan kan indsatsen styrkes? 

- Samarbejde mellem skole og forældre om hensigtsmæssige vaner. Hvordan kan 

skolebestyrelsen understøtte samarbejdet? Oplæg på forældremøder? Gode råd og guider 

til forældre. 

- Mobilpolitik 

Til drøftelse 

 Skoleleder orienterede om hvordan der arbejdes med digital dannelse i skolen. Skolebestyrelsen 

blev i forbindelse hermed præsenteret for noget af det undervisningsmateriale som benyttes. Der 

findes materiale til alle årgange som skal gennemgås enten som et selvstændigt forløb eller som 

en del at et projektforløb. 

Skolebestyrelsen tog herefter hul på at drøfte følgende temaer i grupper: 

- Samarbejde mellem skole og forældre om hensigtsmæssige vaner. Hvordan kan 

skolebestyrelsen understøtte samarbejdet? Oplæg på forældremøder? Gode råd og guider 

til forældre. 

- Mobilpolitik  

Der er forslag om at der laves oplæg for forældre om hensigtsmæssige digitale vaner, når der 

afholdes forældremøder i starten af skoleåret. 

Drøftelsen kom mest til at handle om mobiltelefoner i skolen og de glæder og udfordringer det 

giver på de forskellige årgange. Der er forskellige regler for elevers brug af mobiltelefoner 

afhængig af alder og det er i tråd hermed skolebestyrelsens holdning, at der skal være en form for 

regulering i forhold til elevers brug af mobiltelefoner i skoletiden.  

Emnet tages op igen umiddelbart efter sommerferien i bestyrelsen. Sideløbende vil emnet blive 

taget op med elevråd og medarbejdere. 

9. Evt. 

 - Ansættelsesudvalg er nedsat. Der er opslået tre ledige stillinger: Pædagogmedhjælper, 

barselsvikar for lærer og SFO-leder. Linda deltager i ansættelsesudvalg den 8. juni, 

Charlotte deltager i ansættelsesudvalg den 22. juni. 

 

https://www.billund.dk/politik-og-demokrati/kommunalbestyrelsen/medlemmer-af-kommunalbestyrelsen/
https://www.billund.dk/analyser/

